



## PALESTINE'S CALL

### An open letter to the 2016 TDs and Senators from the Palestinian People

Our warm congratulations on your election to Dáil Éireann. Being elected in this year is particularly significant as Ireland celebrates the 100th anniversary of the 1916 Rising as a critical event in the ending of your colonial occupation and in the subsequent establishment of Ireland as a sovereign nation state.

As you commemorate this important event in your history we, as a people under colonial occupation by the state of Israel, appeal to you to use your influence within the EU and the wider international community to help us, the people of Palestine, achieve a sovereign independent Palestinian state.

In 2017, Palestine (Gaza and the West Bank including East Jerusalem) will have been under Israeli military occupation for 50 years. The details of this occupation with its systematic violations of Palestinian human rights and international law you will be familiar with (for further information, see [www.sadaka.ie](http://www.sadaka.ie)). 6 million Palestinian refugees, expelled from their homeland since 1948, and with a UN guaranteed Right of Return, continue to be live in forced exile.

The unfortunate situation is that there is no end in sight. The international community focuses only on the 23 year old 'peace process' and associated negotiations which has become little other than a cover up for the further colonisation of Palestinian land and control of our people. (More than 650,000 Israeli colonial settlers (planters) now live in the Palestinian West Bank including East Jerusalem. The majority of these colonial settlements have been built since the Oslo 'Peace Accord' was signed in 1993.)

**The reality is that without serious and sustained sanctions being applied by the international community against the state of Israel to force it to comply with its obligations in accordance with international law and relevant resolutions, there will never be an independent Palestinian state.** The proposition, endorsed by the EU and the wider international community, that a Palestinian state can be achieved by negotiations alone amounts to supporting the continuation of Israeli occupation indefinitely. Israel will not withdraw from Palestinian territory voluntarily. It is in Israel's interest to continue the illusion of 'negotiating' an agreement as it continues to expropriate more and more Palestinian territory. Your 1916 Proclamation speaks of the '*exaltation*' of the Irish Republic '*amongst the nations*'. Ireland has a long proud history of support for the struggle of the Palestinian people. In this auspicious year of commemoration, we ask that Ireland's place amongst nations be as a leading advocate in supporting the Palestinian people to achieve nationhood, to afford us the opportunity to stand amongst the nations of the earth and to experience peace, justice and security for our future generations.

We, the undersigned, as representatives of the Palestinian people, call upon you to do all in your power as a nation state and as a member of the EU to exert pressure on the state of Israel, through the use of sanctions and other parliamentary actions, to end its illegal Occupation of Palestine and to grant the Palestinian people our rights in accordance with UN resolutions and international law.

**For signatories, please see inside.**



نداء من فلسطين.

رساله مفتوحه الى البرلمان الايرلندي من المجتمع المدني الفلسطيني.

تهانينا الحارة لكم في الانتخابات البرلمانية. نجاحكم في الانتخابات هذا العام له اهمية خاصة كون ايرلندا تحتفل بالمائة عام من الذكرى السنوية للهبة الجماهيرية عام 1916، وهو الحدث الحاسم لانهاء الاحتلال الاستعماري و انشاء لايرلندا دولة وطنية ذات سيادة .

اثناء احيائكم الذكرى السنوية لهذا الحدث التاريخي الهام، نناشدكم نحن الشعب المحتل استعماريًا من قبل اسرائيل باستخدام نفوذكم في الاتحاد الاوروبي وعلى نطاق واسع في المجتمع الدولي في مساعدتنا، الشعب الفلسطيني، لاقامة دولة فلسطينية مستقلة ذات سيادة.

في عام 2017 م، سيكمل الاحتلال الاسرائيلي عامه الخمسين على فلسطين (غزة والضفة الغربية بالاضافة الى القدس الشرقية). التفصيل لهذا الاحتلال والانتهاكات الممنهجة لحقوق الانسان الفلسطيني والقانون الدولي تعرفونها جيدا. (للمزيد من التفصيل الرجاء زيارة موقعنا على [www.sadaka.ie](http://www.sadaka.ie)) 6 مليون لاجيء فلسطيني هو العدد الحالي للاجئين الفلسطينيين اللذين تم طردهم من وطنهم منذ العام 1948 م وبالرغم من حقهم المكفول في العودة الى وطنهم من الامم المتحدة، لايزالون يعيشون قسرا في المنافي.

ولسوء الحظ لا يبدو ان هناك حل في القريب المنظور. يركز المجتمع الدولي فقط انظاره على 23 عام المنصرمة منذ بدء عملية السلام. والمفاوضات التي لم تصبح اكثر من غطاء لاستمرارية الاحتلال واستعمار له للارض الفلسطينية والتحكم بشعبنا. اكثر من 650 الف اسرائيلي من المستوطن والمستعمر المزروعين اراضي الضفة الغربية والقدس الشرقية. تم بناء معظم هذه المستعمرات بعد توقيع اتفاقية اوسلو للسلام عام 1993م.

في الواقع انه بدون فرض عقوبات جدية على اسرائيل من المجتمع الدولي لاجبارها على الانسحاب من الاراضي الفلسطينية المحتلة، فانه لم يكون هناك دولة فلسطينية مستقلة. ان الموقف المتبنى من الاتحاد الاوروبي و المجتمع الدولي المتمثل بتحقيق الدولة الفلسطينية المستقلة عبر المفاوضات فقط يصب في دعم استمرارية الاحتلال الى مالا نهاية. لن تنسحب اسرائيل من الاراضي الفلسطينية طوعا. من مصلحتها الاستمرار في وهم المفاوضات على الاتفاق كوسيلة للاستمرار في مصادرة المزيد من الاراضي الفلسطينية.

في عام 1916 م تحدث اعلان عن امجاد الجمهورية الايرلندية بين الدول. ايرلندا لها تاريخ طويل و مشرف في دعم صراع الشعب الفلسطيني. في هذا العام الميمون من الاحتفال، نعول على مكانه ايرلندا بين الدول بان تكون من ابرز المؤيدين في دعم الشعب الفلسطيني لتحقيق اماله ، واتاحه لنا الفرصة في الوقوف بين الدول الموجودة على وجه الارض لخوض تجربة السلام والعدالة والامان لاجيال المستقبل.

نحن الموقعون ادناه، كممثلو الشعب الفلسطيني، نناشدكم على استخدام ماديكم من قوة كدولة وكعضو في الاتحاد الاوروبي لممارسة الضغط على اسرائيل، في استخدام العقوبات وخطوات برلمانية لانهاء الاحتلال الغير قانوني على فلسطين و ضمان حقوق الشعب الفلسطيني كما نصت عليها قرارات مجلس الامن ذات الصلة والقانون الدولي.

الرجاء الانتباه الى الاسماء الموقعة ادناه مرفقه مع هذا النداء.



**Dr. Hanan Ashrawi**

*PLO Executive Committee Member, Palestinian Legislative Council Member*

**Dr. Nabeel Shaath**

*Commissioner of International Relations, Fatah Palestinian Legislative Council Member and Central Committee Member*

**Fr. Manuel Musallam**

*Head of Christian Department in the Commission of Foreign Affairs-Fatah*

**Adv. Sahar Francis, Director**

*Addameer Prisoner Support and Human Rights Association*

**Connie Hackbarth and Ahmad Abu Haneya**

*Alternative Information Center (AIC)*

**Munther Amira**

*Aida Youth Center*

**Mustafa Balhan**

*Akbat Jaber Popular Committee*

**Ibraheem Abu Issa**

*Akbat Jaber Youth Center*

**Ayed Jaeseh**

*Al - Qadeseya Scout Group*

**Alaa Al Sorouji**

*Al Awda Center*

**Kutaibeh Owda**

*Al Bustan (Jerusalem)*

**Shawan Jabarin**

*Al Haq*

**Ayman al-Hur**

*Al Karmel Center (Gaza Strip)*

**Ahmad Lahham**

*Al Phoenix Center*

**Rami Souwan**

*Al- Tawasol Forum Society (Gaza Strip)*

**Ribal Kurdi**

**Khader Al-Araj**

**Ansar Al-Walaja**

**Nidal Alazza, Director**

*BADIL Resource Center for Residency and Refugee Rights*

**Ibrahim Nassar**

*Children Education Center*

**Bilal Saadi, Chairperson**

*Freedom Theatre*

**Badia Dwaik**

*Human Defenders*

**Wajdi Yaish**

*Human Rights Supporters Organisation*

**Dr. Mustafa Barghouthi, Secretary General**

*Palestinian National Initiative*

**Wissam Hasanat**

*Ibdaa' Center*

**Abdel Hadi Mseesmi**

*Keffiyeh Center*

**Salah Ajarma**

*Lajee Center (Bethlehem)*

**Naji Odeh**

*Laylac Center*

**Mousa Abbasi**

*Mobaderoon for Community Development (Jerusalem)*

**Basma Battat**

*Palestinian Women's Development Society*

**Naeem Mattar**

*Popular Committee Al Maghazi Refugee Camp (Gaza Strip)*

**Rev. Dr. Naim Ateek**

*Sabeel Ecumenical Liberation Theology Center*

**Monther Issa**

*Shrouq Organization*

**Shihab Mizher**

*Tadamon*

**Yosra Owedat**

*Tawuniya (Gaza Strip)*

**Mr. Sami Khader, Director General**

*The Maan Development Center*

**Ahmad Adarbah**

*The Psychosocial Development Center*

**Muhannad Abu Rahmah**

*The Youth Democratic Union*

**Moayad Bsharat, Supervisor**

*Union of Agricultural Work Committees*

**Mohammad Barakat**

*Wasil Center*

**Islam Seirafy**

*Women's Center – Askar*

**Aza al-Akhras**

*Women's Community Center – Akbat Jaber*

**Refa Mustafa**

*Women's Community Center – Al Amary*

**Samia Salamat**

*Women's Community Center – Al Walaja*

**Manal Masri**

*Women's Community Center – Dheisheh*

**Issa Amro, Director**

*Youth Against Settlements*

